
 
   

 
Udsatterådets bemærkninger til SO49 – Tværgående 
udsatteenhed med Region Hovedstaden 

 

Udsatterådet takker for invitationen til at afgive bemærkninger til bud-

getnotatet.  

Rådet mener, det er positivt, at projektet fokuserer på målgruppens 

retssikkerhed.  

I takt med, at samarbejde på tværs af forvaltningerne udbygges, vil rå-

det opfordre til, at der bliver øget fokus på tavshedspligt imellem for-

valtningerne. Herunder, at de berørte borgere gøres opmærksom på, at 

udgangspunktet er tavshedspligt.  

Det er Udsatterådets indtryk, at det har været godt og lærerigt for alle 

parter, at rusmiddelbehandlingen er blevet udgående. Det er derfor po-

sitivt, at den udgående rusmiddelbehandling også videreføres i dette 

regi.  

Derudover vil Udsatterådet pege på en række uklarheder og tilsynela-

dende uafklarede spørgsmål, som rådet vil anbefale, at forvaltningerne 

forholder sig til: 

• Det står ikke klart, hvad de konkrete arbejdsopgaver består i. 

Særligt for så vidt angår medarbejderne fra Beskæftigelses- og 

Integrationsforvaltningen.  

Derudover bør det tydeliggøres, hvilken bevillingskompetence 

medarbejderne i Udsatteenheden har. 

 

• Det fremgår af budgetnotatet, at den anslåede målgruppe er 

500 borgere, men det vurderes, at der kan være 40 borgere i 

projektet, samt at det kan udvides. Hvad er grundlaget for at 

vælge 40 borgere, hvordan skal de udvælges, og hvad skal der 

til for, at der kan opskaleres? 

 

• Det bør specificeres, hvem der visiterer til Udsatteenheden. 

 

• Der er ligeledes uklart, hvordan der evalueres på Udsatteenhe-

den. Samt, hvordan viden om Udsatteenheden udbredes til de 

øvrige aktører og tilbud på feltet. 

 

• Derudover undrer Udsatterådet sig over hvorfor medarbejderne 

ikke sidder sammen. 
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Afslutningsvis er Udsatterådet interesseret i, hvad borgerne siger om 

de hidtidige erfaringer? Samt om der er nogle uløste persondatapro-

blemer i forbindelse med projektet? 

På vegne af Udsatterådet i Københavns Kommune  

 

Peter Juul, formand 

 


